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XIV Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego IV kadencji 
 

Protokół z dnia 26 września 2012 roku 
 

nr XIV/12 
 

XIV Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 
Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w sali 118. Zgodnie z listą obecności 
(zał. nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 20 Radnych. Nieobecni byli: Radna 
Maria Biegańska oraz Radni: Waldemar Szczykutowicz i Jerzy Fitek. Z powodu spóźnienia, 
Radny Roman Potocki uczestniczył w Sesji od punktu 2 porządku obrad, Radny Andrzej 
Wąsik - od punktu 4, Lidia Reps - od punktu 5 porządku obrad. 

 
Punkt 1. Otwarcie Sesji 
 
O godz. 13.05 Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego p. M. Trębacz, stwierdziwszy 
prawomocność obrad, otworzył Sesję, powitał Radnych, Zarząd, przybyłych Gości, 
szczególnie Pana Mariana Dziewanowskiego z Dolnośląskiego Wojewódzkiego Inspektoratu 
Ochrony Środowiska we Wrocławiu.   
 
Przewodniczący ogłosił, że w Sesji uczestniczy 17 Radnych, co stanowi quorum, przy którym 
Rada może podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 2. Przyjęcie porządku XIV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Wraz z przesłanym zaproszeniem Radni otrzymali następujący porządek XIV Sesji: 
1. Otwarcie Sesji, 
2. Przyjęcie porządku XIV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
3. Przyjęcie protokołu XIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
4. Rozpatrzenie informacji Dolnośląskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska 

we Wrocławiu o stanie środowiska, 
5. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego, 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o przeprowadzonej analizie oświadczeń 

majątkowych Radnych Powiatu Wrocławskiego, 
7. Informacja Starosty Powiatu Wrocławskiego o przeprowadzonej analizie oświadczeń 

majątkowych zobowiązanych pracowników i kierowników jednostek organizacyjnych, 
8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego za I półrocze 2012 

roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, 
9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wrocławskiego, 
10. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2012, 
11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego (dot. obręb Małuszów, gm. Kobierzyce), 
12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego (dot. obręb Groblice, gm. Siechnice), 
13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Powiatem 

Wrocławskim a Gminą Sobótka, 
14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Jordanów Śląski 

dotyczącego przekazania do wykonania zadania z zakresu właściwości powiatu, 
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15. Uchwała w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej Powiatu Wrocławskiego 
pod nazwą „Powiatowy Ośrodek Sportów Wodnych i Rekreacji w Borzygniewie”, 

16. Uchwała w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych Powiatowi Wrocławskiemu 
na 2012 rok, 

17. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Powiatu Wrocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2013, 

18. Uchwała w sprawie utworzenia Związku Powiatów Województwa Dolnośląskiego, 
19. Uchwała w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów Województwa Dolnośląskiego, 
20. Uchwala w sprawie zasad reprezentacji Powiatu Wrocławskiego w Związku Powiatów 

Województwa Dolnośląskiego, 
21. Interpelacje i zapytania Radnych, 
22. Wnioski i oświadczenia, 
23. Zamknięcie XIV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  

 
Starosta A. Szawan wniósł o zdjęcie z porządku obrad punktu 13 - Uchwała w sprawie 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Powiatem Wrocławskim 
a Gminą Sobótka. Jak powiedział p. Starosta, po rozmowie z Burmistrzem Sobótki, 
w związku z jego nieobecnością oraz brakiem kompletu przesłanej dokumentacji dotyczącej 
nieruchomości wystawionych do zamiany przez Gminę Sobótka, proponuje zdjęcie tego 
punktu.  
 
Więcej wniosków co do zmiany porządku obrad nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez p. Starostę o zdjęcie 
punktu 13. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Punkt 13 - Uchwała w sprawie wyrażenia zgody 
na zamianę nieruchomości pomiędzy Powiatem Wrocławskim a Gminą Sobótka został zdjęty 
z porządku obrad XIV Sesji Rady PW. 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku. 
 
Porządek obrad XIV Sesji, wg którego Rada Powiatu Wrocławskiego będzie obradowała 
w dniu 26.09.12 r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Punkt 3. Przyjęcie protokołu XIII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt protokołu XIII Sesji Rady z dnia 28 czerwca 
2012 r. został wysłany Radnym pocztą elektroniczną razem z zaproszeniem i materiałami 
sesyjnymi w dniu 19 września br.  Był też wyłożony do wglądu w Biurze Rady.  
Do rozpoczęcia sesji w dniu 20.09.12 r. zastały wniesione przez Radną Barbarę Kosterską 
dwie uwagi do protokołu. Po zweryfikowaniu uwag i przesłuchaniu nagrania z XIII Sesji, 
zostały naniesione uzupełnienia wnioskowane przez Panią Radną.  Wyłożony w dniu 
dzisiejszym protokół uwzględnia te poprawki. 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XIII Sesji. Zastał on 
przyjęty jednogłośnie. 
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Punkt 4. Rozpatrzenie informacji Dolnośląskiego Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony Środowiska we Wrocławiu o stanie środowiska 
 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie informacji Pana Inspektora Mariana 
Dziewanowskiego z Dolnośląskiego Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska 
we Wrocławiu. 
 
Inspektor M. Dziewianowski przedstawił informację o stanie środowiska, ze szczególnym 
uwzględnieniem terenu Powiatu Wrocławskiego. Rada przyjęła też informację nt. 
przeprowadzonych kontroli i stanie przestrzegania prawa ochrony środowiska na terenie 
naszego powiatu.  
 
Radna Z. Smereka zapytała o pomiary zanieczyszczenia ściekami rzeki Bystrzycy przy jej 
ujściu. 
 
Inspektor Dziewianowski odpowiedział, że taki monitoring jest prowadzony przed zbiornikiem 
Mietkowskim jak i na odcinku powyżej zbiornika, jest to już Powiat Świdnicki, wyniki badań 
są oczywiście dostępne, rzeka Bystrzyca jest w umiarkowanym stanie czystości.  
 
Punkt 5. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu 
               Wrocławskiego 
 
Przewodniczący Rady przestawił następujące informacje: 

• W dniu 7 sierpnia br. wpłynęła do Rady Powiatu Wrocławskiego skarga Wspólników 
Firmy Pol-Vending s.c. z Długołęki zatytułowana jako „skarga na działania Urzędu 
Starostwa Powiatowego we Wrocławiu”. Skarżący zawiadamiają Radę o popełnieniu 
błędów przez Starostę PW polegającą na wydaniu przez urzędników Starostwa 
Powiatowego, dwóch sprzecznych decyzji związanych z administracją 
architektoniczno- budowlaną. Przewodniczący, stosownie do przepisów Kpa 
oraz Statutu Powiatu Wrocławskiego pouczył, że Rada PW nie jest organem 
właściwym do rozpatrzenia skargi na Starostę PW, działającego jako organ 
administracji architektoniczno- budowlanej. Nadzór nad działalnością Starosty w tym 
zakresie sprawuje Wojewoda jako organ wyższego stopnia. Przewodniczący poprosił 
o doprecyzowanie skargi i skierowanie jej do organu właściwego.  

• W dniu 13 września br. w Starostwie Powiatowym we Wrocławiu odbyła się 
uroczystość wręczenia Stypendiów Rady Powiatu Wrocławskiego szczególnie 
uzdolnionym uczniom szkół ponadgimnazjalnych zamieszkałym na terenie Powiatu 
Wrocławskiego. W tym roku doraźna Komisja Stypendialna Rady Powiatu 
Wrocławskiego wyłoniła 28 stypendystów w trzech kategoriach: naukowej, 
artystycznej i sportowej. 

• W dniu 16.08.12r. wpłynęła do Rady Powiatu Wrocławskiego informacja 
z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego o udzieleniu dotacji na pokrycie 
kosztów zadania związanego z rewaloryzacją i rewitalizacją plebanii w Księginicach 
Małych. Wysokość dotacji: 542.521,73 zł. 

 
Następnie Pan Starosta przedstawił informacje Zarządu Powiatu Wrocławskiego.  
Jak powiedział, od ostatniej Sesji Zarząd spotkał się 12 razy, na posiedzeniach podjęto 61 
uchwał, które są do wglądu w Biurze Zarządu.  
W dniu 25 czerwca br. Starostwo Powiatowe uruchomiło punkt rejestracji samochodów 
przy ul. Karkonoskiej na terenie CNP. Starosta zachęcił do korzystania z nowego punktu.  
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Dn. 6 lipca br. odbyło się spotkanie z Wójtami i Burmistrzami z terenu Powiatu 
Wrocławskiego w miejscowości Ślęza, którego tematem była gospodarka odpadami, 
współpraca z trzecim sektorem, stan drugi, planowanie przestrzenne w Powiecie.  
W dniu 25 lipca odbyło się otwarcie pracowni ceramicznej w Żórawinie z udziałem Wójta 
Gminy i Pani Dyrektor PCPR. Projekt był dofinansowany z funduszu PFRON. 
W dniach 16-19 sierpnia organizowana była wizyta przedstawicieli folklorystycznego zespołu 
„Accordina 1936” z Francji. Zespół wystąpił podczas imprezy „Pod Ślęzą śpiewanie.” 
Natomiast w dniach 19-25 sierpnia uczniowie ze Szkoły Podstawowej w Długołęce wyjechali 
do Francji na tygodniowe warsztaty ekologiczne; wyjazd był nagrodą w konkursie 
przyrodniczym.  
Od 1 września, zgodnie z uchwałą Rady, swoją pracę rozpoczął Zespół Poradni 
Psychologiczno – Pedagogicznych. Dopracowywany jest jeszcze projekt działania Poradni 
w terenie.  
Kolejna informacja dotyczyła realizowanych inwestycji. Obecnie trwa przebudowa drogi 
powiatowej w Kiełczowie, prace będą zakończone w przyszłym roku.  
Trwa przebudowa drogi powiatowej w miejscowości Łozina w Gm. Długołęka.  
Jest w trakcie realizacja zadania pn. Polepszenie parametrów dróg powiatowych, tzw. 
nakładek. Obecnie firma SKANSKA z pracami znajduje się w Gm. Czernica. Trwa remont 
dachu budynku w szkole w Krzyżowicach, do końca listopada trzeba zakończyć to zadanie 
ponieważ jest ono dofinansowywanie z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 
Inwestycje rozpoczęte w ostatnim czasie to przebudowa drogi w miejscowości Zachowice, 
wartość prac to ponad milion zł.; przewidywany termin zakończenia to 25.10.2012r., 
wykonawcą jest firma Heilit Woerner Budowlana Sp. z o.o. Rozpoczęta została 
w porozumieniu z Gm. Kobierzyce przebudowa drogi powiatowej od autostradowej 
obwodnicy Wrocławia w miejscowości Magnice do skrzyżowania w Żernikach Małych 
oraz drogi powiatowej Żerniki Małe do Krzyżowic;  wartość prac to 1 176 000 zł., wykonawcą 
jest Berger Bau Polska, termin zakończenia to 20.10.2012 r.  
Trwają prace budowlane w Domu Dziecka  w Kątach Wr. do końca roku pomieszczenia 
po poradni będą przeznaczone na nowy oddział Domu Dziecka. Trwają negocjacje 
z Dolnośląską Spółkę Gazownictwa w sprawie zgazyfikowania miejscowości Krzyżowice. 
Został rozstrzygnięty przetarg na sprzedaż nieruchomości przy ul. Kościuszki 131 
we Wrocławiu, przybliżona wartość to ok. 7 milionów zł.  
 
Punkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o przeprowadzonej analizie 
oświadczeń majątkowych Radnych Powiatu Wrocławskiego 
 
Przewodniczący Rady przedstawił informacje, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Punkt 7. Informacja Starosty Powiatu Wrocławskiego o przeprowadzonej analizie 
oświadczeń majątkowych zobowiązanych pracowników i kierowników jednostek 
organizacyjnych 
 
Starosta A. Szawan przedstawił informację. Stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
Punkt 8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego za I 
półrocze 2012 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej 
 
Informację przedstawiła Pani Skarbnik.  
Zgodnie z zapisami ustawy o finansach publicznych, Zarząd przekazał informacje o przebiegu 
i kształtowaniu się wykonania budżetu za pierwsze półrocze bieżącego roku. Jak wynika z tej 
informacji, dochody budżetu na czerwiec b.r. zostały wykonane na poziomie ok. 44%, 
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wydatki na poziomie ok. 32%, szczególne znaczenie ma podział wykonania, po stronie 
dochodów i wydatków, podział na strukturę: dochody bieżące i wydatki bieżące, dochody 
majątkowe i wydatki inwestycyjne, dochody majątkowe zostały wykonane na poziomie ok. 
2%, majątkowe niecałe pół, część dochodowa zostanie wykonana w drugim półroczu roku 
bieżącego, część wydatkowa, która obrazuje zestawione zadania majątkowe z WPF, które są 
podzielone na przedsięwzięcia inwestycyjne, one również zostaną zrealizowane w drugim 
półroczu b.r., co wynika ze specyfiki realizacji zadań z przeprowadzonych przetargów 
i płatności, jak zawsze pojawiają się po stracie wydatkowej w drugim półroczu. Mówiąc 
o inwestycjach, chodzi tu o wszystkie zaplanowane inwestycje drogowe: ukończenie remontu 
i przebudowy dachu w PZS nr 1 w Krzyżowicach. Jak wynika z tępa realizacji strony bieżącej 
Powiat na 30 czerwca zamknął się nadwyżka operacyjną na łącznej sumie dochodów 
i wydatków, łączną nadwyżką operacyjną w wysokości 6 milionów 600 tys. zł. Bez 
zobowiązań wymagalnych na koniec tego okresu, bez zobowiązań, które wynikają z treści 
zawartych umów. Ta część struktury i wydatków, jak co roku, jest określana przez Ministra 
Finansów i Wojewodę poprzez informację o wysokości dotacji. Minister określa Powiatowi 
szacunkowe wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych również wpływy 
z tytułu subwencji. Część dotycząca subwencji realizowana jest w standardowych transzach, 
które Minister przekazuje do Powiatu, natomiast to, co budziło wątpliwości to wskazania 
ujęte w planie finansowym odnośnie części dotyczącej wpływów z tytułu wpływów od osób 
fizycznych. Dochody z tych wpływów ukształtowały się na poziomie ok. 42%. W roku 
ubiegłym również było to 42%, przy czym kwota była niższa niż w obecnym roku, więc mimo 
to, iż procent był taki sam, to kwota uzyskanych wpływów na koniec czerwca 2012r. była 
wyższa o milion siedemset tysięcy złotych. Po przeprowadzeniu analizy i prognozując wpływy 
do końca tego roku może to być ewentualny brak środków finansowych na poziomie ok. 
półtora miliona złotych. Jest to tylko informacja prognostyczna. Urząd Wojewódzki w części 
przekazywanych zadań realizowanych z dotacji na zadania zlecone, bardzo ściśle określa 
zasady i sposób przekazywania transz tychże dotacji, więc zgodnie z harmonogramem część 
zadań, których źródłem finansowania są dotacje na zadania zlecone, będzie wykonana 
w drugim półroczu tego roku. Wszystkie zadania, które są realizowane przez placówki 
oświatowe i przez PZK są realizowane zgodnie z ich tempem i zgodnie z ich planem 
finansowym. Natomiast to, co zaniepokoiło Zarząd przy projektowaniu budżetu to kwoty 
z zakresu finansowania opieki społecznej, odnośnie nowych zapisów ustawowych. 
Jak wynika z przeprowadzonej analizy wykonania tej części grupy wydatków, pamiętając, iż 
część planów w pierwszym półroczu z tej części działu była zmniejszona, to tempo ich 
wykonania jest prawidłowe. Ponieważ i w przypadku placówek kształtuje się na poziomie ok. 
42%, i w przypadku rodzin zastępczych na poziomie ok. 45%. Nowym zadaniem jest 
rozstrzygnięcie przetargu na budowę i polepszenie parametrów technicznych dróg 
powiatowych na kwotę 10 milionów złotych, ta kwota jest tzw. umową nienazwaną i stanowi 
część długu Powiatu, co ujęte jest również w wieloletniej prognozie finansowej. Oprócz tego, 
Powiat złożył w pierwszym półroczu wniosek o dofinansowanie projektu rozbudowy Systemu 
Informacji Przestrzennej Powiatu Wrocławskiego - komponent: Turystyka i kultura. W tej 
części Powiat Wrocławski wraz z gminami przeprowadza budowę ortofotomapy; to zadanie  
w przetargu zostało rozstrzygnięte i zrealizowane. Teraz czekamy na odpowiedź, czy takie 
dofinansowanie zostanie przyznane. W pierwszym półroczu Powiat złożył również wniosek  
o dofinansowanie na budowę dachu w wys. 200 tysięcy złotych i takie dofinansowanie 
otrzymał. Również otrzymał 20 tys. zł. z Gminy Kobierzyce na sfinansowanie rozbiórki 
i utylizacji azbestu pochodzącego z dachu w Powiatowym Zespole Szkól Nr 1 
w Krzyżowicach.  
Ponadto Powiat realizuje zadania ze środków unijnych, dotyczące naszych 2 placówek, które 
to zadania ujęte były w WPF oraz w przedsięwzięciach bieżących w tym roku i jeszcze w roku 
następnym. Chodzi tu o Zespół Szkół Specjalnych w Wierzbicach i w Specjalnym Ośrodku 
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Szkolno - Wychowawczym w Kątach Wr. Środki  na  dofinansowane w pierwszym półroczu 
Powiat otrzymał.  
Dochody komunikacyjne przyjęte w budżecie na 30 czerwca b.r. zostały wykonane 
na poziomie 50%, równie dobrze kształtuje się tempo wpływów z tytułu zajęcia pasa 
drogowego. Także 25% dochodu z tytułu obsługi majątku Skarbu Państwa, jest to dość 
znaczny element dla budżetu Powiatu, ponieważ 25% dochodów z tego tytułu, które 
otrzymuje Powiat, zasila dochody bieżące Powiatu i aby zachować równowagę narzuconą 
ustawą o finansach publicznych. Jeśli chodzi o kształtowanie się prognozy długu, Powiat 
mieści się w parametrach, które zostały zaplanowane, nie ma tutaj żadnych zagrożeń z tego 
tytułu. Zarówno pod rządami starego wskaźnika, jak i nowego wskaźnika, który obowiązywać 
będzie od stycznia 2014 roku.  
Pani Skarbnik poinformowała, że Zarząd przedstawił informację z wykonania budżetu 
i informację o kształtowaniu się prognozy Regionalnej Izbie Obrachunkowej, która podjęła 
uchwałę o ich pozytywnym zaopiniowaniu.   
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. I. Słoma, który przedstawił pokrótce 
przebieg pracy Komisji nad przedstawioną informacją o przebiegu wykonania budżetu w I 
półroczu 2012 roku. Poinformował, że Komisja nie dostrzega żadnych zagrożeń 
i nieprawidłowości w wykonaniu budżetu za pierwsze półrocze.  
 
Punkt 9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego 
 
Uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wrocławskiego przedstawiła pani Skarbnik, informując, że do przedstawionego 
wcześniej projektu uchwały w sprawie zmiany w WPF Zarząd przyjął w dniu 24.09.12 r. 
autopoprawkę. Projektowane zmiany polegają na zmniejszeniu limitu w wydatkach 
bieżących, które to wynikają z zabezpieczenia wydatków związanych z ubezpieczeniem 
majątku Powiatu. Z uwagi na zawarte w umowie klauzule, które wskazywały, iż w przypadku 
zwiększenia wartości majątku Powiatu, kwoty składek ulegną zwiększeniu, do takie 
zwiększenie nie nastąpiło. Zatem zmniejsza się o stosowną kwotę limit zobowiązań na ten 
rok, ponieważ składka została już uregulowana. Następnym elementem jest wprowadzenie 
limitu zobowiązań i przedsięwzięcia, które jest realizowane przez Stowarzyszenie Euro – 
Concret i PCPR, tj.  projektu z udziałem środków unijnych i nosi nazwę: Per aspera ad astra. 
Stosowne środki w 2012 r. ze strony Powiatu to łączna kwota 26 tys. 120 zł. Ponadto 
w projektowanej zmianie odnośnie WPF wprowadzone są po stronie dochodowej 
i wydatkowej środki z Gm. Kobierzyce w wysokości 945 tys. zł. oraz środki, o których 
wspomniał już w swojej wypowiedzi p. Starosta, czyli dofinansowanie na polepszenie 
parametrów dróg. Autopoprawka polega na wprowadzeniu do kwoty długu do wspomnianej 
już umowy tzw. nienazwanej, wartościowo określonym na 10 mln. zł; w związku 
z finansowymi możliwościami Powiatu wprowadzenie i zwiększenie tejże umowy o kwotę 
2 mln. zł., o roboty dodatkowe, stosownie również rozłożoną w płatnościach do 2015 roku.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia - p. M. Konopka przedstawił opinię Komisji, 
mówiąc, iż Komisja po zapoznaniu się ze zmianą uchwały w sprawie WPF-u, pozytywnie 
zaopiniowała projekt tejże uchwały, jak również pozytywnie zaopiniowała kolejną uchwałę, 
która nierozerwalnie wiąże się  z poprzednią, czyli w sprawie zmian budżetu Powiatu 
Wrocławskiego na 2012 r. 
 
Więcej głosów nie było.  
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Przewodniczący Rady p. M. Trębacz poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego wraz 
z autopoprawką Zarządu. 
 
Uchwała została podjęta w stosunku głosów: 17 „za”, 3 - „wstrzymujące się”. 
 
Punkt 10. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 
2012 
 
Uzasadnienie do uchwały przedstawiła również p. Skarbnik.  
W treści projektowanej uchwały jest wiele kwot, o których już wcześniej wspominała. Jest 
między innymi kwota wprowadzona po stronie dochodów i wydatków z Gminy Kobierzyce 
w wys. 945 tys. zł.; również jest wprowadzona kwota uzyskanego dofinansowania 
z Ministerstwa Kultury w wys. 200 tys. zł. na dofinansowanie i udział Ministerstwa 
w przebudowie dachu w Powiatowym Zespole Szkół nr 1 w Krzyżowicach. Ponadto 
wprowadzona jest kwota 20 tys. zł. z Gminy Kobierzyce na rozbiórkę i utylizację azbestu 
z powyższego dachu o kwotę 220 tys. zł.  
W projektowanej uchwale są pomniejszone dochody ze sprzedaży mienia, dlatego że ta część 
była przewidziana do sfinansowania z tego źródła. Następnym elementem uchwały jest 
zabezpieczenie środków, tak jak jest to robione corocznie, dla placówek oświatowych 
niepublicznych. Zabezpieczenie kwot dotacji wynikających z algorytmu, z rozliczenia w 
wysokości dotacji dla tychże placówek, część kwoty stanowi przesunięcie w ramach działu 
i rozdziału wewnątrz planu, a cześć jest zwiększeniem pochodzącym ze zwiększenia wpływów 
z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób prawnych i jest to zabezpieczenie, 
zwiększenie planu do wysokości jego wykonania.  
Ponadto w projektowanej uchwale zabezpiecza się środki na remont i przystosowanie 
palcówki w Kątach Wr. do działania od 1 stycznia nowej ustawy, po to aby zabezpieczyć 
funkcjonowanie oddziałów w ilości 14 dzieci. Ponieważ w ubiegłym roku i w pierwszym 
półroczu tego roku trwała kontrola projektu e-urzędu polegającym na rozbudowie 
infrastruktury teleinformatycznej, Urząd Marszałkowski wystąpił o zwrot części środków. 
Zarząd podjął działania i korespondencję z Urzędem Marszałkowskim, ostatecznie podjęta 
została decyzja o konieczności zwrotu pierwszej transzy już uzyskanego dofinansowania, 
czyli zwrotu dotacji wraz z odsetkami wys. 95 tys. zł, przy czym wartość projektu wynosiła  
ok. 7 mln. zł., z tego  dofinansowanie wynosiło 6 mln. zł., zatem kwota zwrotu jest znikoma. 
Projekt był realizowany przez Powiat Wrocławski i 7 Gmin. Zwrot wynika z tego, iż 
w pierwszym wniosku dofinansowanie polegało na refundacji wcześniej poniesionych 
wydatków, w trakcie  trwania okresu objętego dofinansowaniem nastąpiła zmiana przepisów 
w ustawie o zamówieniach publicznych stąd są te korekty i konieczność zwrotów tych 
środków. Wprowadzone są środki planu finansowego, realizowanego przez PCPR 
i Stowarzyszenie Per aspera ad astra. Również cześć dochodowa, czyli część, którą Urząd 
Marszałkowski w ramach e-urzędu zwraca, również wprowadzona jest dotacja 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na powiatowy album  
w wysokości: 19 tys.900 zł i przechodzące środki przez budżet Powiatu z Agencji Rynku 
Rolnego na zalesienie w wys. 721 zł.  
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że opinia Komisji Budżetu i Mienia została już 
przedstawiona i jest pozytywna.  
 
Głos zabrała radna B. Kosterska. Zapytała o kwotę 80 tys. zł. w dziale 926 z przeznaczeniem 
wynikającą z opisu, na dodatkowe koszty zabezpieczenia funkcjonowania Ośrodka Sportów 
Wodnych w Borzygniewie, jak stwierdziła paragrafy są przeznaczone na wynagrodzenia 
i składki z tym związane, więc chciałaby wiedzieć, czy to będzie wiązało się z dodatkowymi 
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zatrudnieniami, bo o ile jej wiadomo z przekazanych materiałów na sesję, Ośrodek będzie 
funkcjonował jako jednostka budżetowa od 1 stycznia 2013 r.  
 
Odpowiedzi udzieliła p. Skarbnik. Przypomniała, że Ośrodek Sportów Wodnych 
w Borzygniewie to infrastruktura, która została zbudowana przez Powiat Wrocławski 
z określonymi funkcjami, które Ośrodek ma pełnić. Od stycznia 2013 r. Zarząd projektuje 
utworzenie jednostki organizacyjnej Powiatu Wrocławskiego do tego czasu ta infrastruktura 
musi funkcjonować ze wszystkimi wymogami, które zostały zawarte w studium wykonalności 
z uwagi także na wymogi co do zatrudnienia, które są ujęte w części wynagrodzenia. Do tej 
pory były one tylko w określonej części z uwagi na to, że był przeprowadzony przetarg na 
operatora zewnętrznego. Przy projektowaniu budżetu i przesunięciach w ramach wydatków 
na ten cel, Zarząd przewidywał, że operator się pojawi, a w związku z tym, że jednak 
operator się nie pojawił, przetarg nie został rozstrzygnięty, a jednostka ma powstać od 
1 stycznia, więc jest konieczność zabezpieczenia podstawowych wydatków bieżących, 
związanych z funkcjonowaniem tego obiektu. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
 
Przewodniczący Rady p. M. Trębacz poddał pod głosowanie Uchwałę w sprawie zmian 
budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2012, która został przyjęta jednogłośnie (20 głosów 
„za”).  
 
W związku z tym, że projekty kolejnych uchwał są ze sobą powiązane, Przewodniczący 
zapowiedział omówienie ich łącznie.  
 
Punkt 11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego (dot. obręb 
Małuszów, gm. Kobierzyce), 
 
Punkt 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego (dot. obręb 
Groblice, gm. Siechnice ) 
 
Uzasadnienie, w imieniu Zarządu Powiatu Wrocławskiego, przedstawiła p. E. Wańkowicz – 
Iskra – inspektor w Wydz. Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Starostwa. 
Projekty przedstawionych uchwał dotyczą ustanowienia służebności przesyłu w obszarze 
działki oznaczonej według ewidencji gruntów nr 311 położonej w obrębie Groblice, Gmina 
Siechnice, stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego. Właścicielem linii 
elektroenergetycznej 110 kV Hermanowice-Czechnica-Klecina jest Spółka Tauron Dystrybucja 
S.A. Jest to stara niespełniająca nowoczesnych parametrów linia, która zostanie 
przebudowana. 
W związku z przebudową właściciel linii wystąpił z wnioskiem o jej uregulowanie prawne 
poprzez ustanowienie służebności przesyłu.  
Druga uchwała dotyczy ustanowienia służebności przesyłu, w formie aktu notarialnego, dla 
linii kablowej 110 kV wraz z traktem światłowodowym, relacji LG Display – stacja Wrocław, 
na działkach nr: 64/9, 64/12 obr. Małuszów, gm. Kobierzyce. Jest to już zbudowana linia.  
Obciążenie wskazanej nieruchomości polegać będzie na odpłatnym prawie utrzymania linii 
kablowej wraz z traktem światłowodowym relacji stacja 110/20 kV R-196 LG Display – stacja 
400/110 kV R-5 Wrocław oraz całodobowego swobodnego dostępu do zainstalowanych 
urządzeń w celu dokonywania przeglądów, napraw, remontów, konserwacji i innych 
czynności związanych z eksploatacją, rozbudową lub wymianą wyżej wymienionych 
urządzeń. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia M. Konopka przedstawił pozytywna opinię Komisji 
o przedłożonych projektach uchwał. 
 
Radna B. Kosterska zapytała, jakie korzyści z tytułu ustanowienia służebności (w obu 
uchwałach łącznie) będzie miał Powiat w skali roku? Ponadto, odnośnie służebności w obr. 
Groblice, p. Radna zapytała, czy modernizacja linii nie będzie naruszała drogi, która znajduje 
się tam? Czy nie będzie ingerowała w inwestycje Powiatu? 
 
Inspektor E. Wańkowicz-Iskra odpowiedziała, że jest to wynagrodzenie jednorazowe. Jeśli 
chodzi o linię kablową, wyliczone zostało na ok. 9 tys. zł. za 756 m2. Jeśli chodzi o działkę 
położoną w Groblicach, linia będzie przebiegała w poprzek nad drogą  w żaden sposób nie 
naruszając jej. Wynagrodzenie wyniesie ok. 1 tys. zł. 
 
Więcej głosów nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie uchwał kolejno z punktów: 11 i 12. 
  
Z punktu 11 - Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie (20 głosów „za”). 
 
Z punktu 12 - Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie 
(20 głosów „za”). 
 
Punkt 13. zdjęty z porządku obrad 
 
O godz. 14.20 Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 
O godz. 14.35 wznowiono obrady. Na salę nie powróciła Radna K. Bieszczad. 
  
Punkt 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
z Gminą Jordanów Śląski dotyczącego przekazania do wykonania zadania 
z zakresu właściwości powiatu 
 
Uzasadnienie do uchwały przedstawiła p. B. Kaczka-Folaron – dyrektor Wydz. Dróg 
i Transportu. 
Przedstawiciele Gm. Jordanów Śl. Wystąpili do Zarządu Powiatu Wrocławskiego o wyrażenie 
zgody na realizację przedsięwzięcia pn. „Budowa chodnika w miejscowości Pożarzyce”. Taka 
zgoda została wyrażona. Po konsultacji z prawnikami, mając na uwadze planowane przez 
Gminę Jordanów Śląski działania w zakresie budowy chodnika przy drodze powiatowej 
nr 1968D w granicach administracyjnych gminy oraz wcześniejszych ustaleń pomiędzy Gminą 
a Powiatem dotyczących przewidywanego do realizacji, konieczne jest podjęcie stosownych 
uchwał zarówno przez Radę Gminy Jordanów Śl., jak i Radę Powiatu Wrocławskiego 
umożliwiających zawarcie porozumienia w celu realizacji ww. zamierzenia inwestycyjnego. 
Wszelkie koszty związane z przejętymi zadaniami zarządcy oraz przygotowaniem 
wymienionego zadania w okresie obowiązywania porozumienia będą ponoszone w całości 
przez Gminę Jordanów Śląski.   
 
Przewodniczący komisji Transportu, Dróg i Komunikacji A. Jamrozik poinformował, że 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Jordanów Śląski 
dotyczącego przekazania do wykonania zadania z zakresu właściwości powiatu została 
podjęta jednogłośnie (20 głosów „za”). 
 
Punkt 15. Uchwała w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej Powiatu 
Wrocławskiego pod nazwą „Powiatowy Ośrodek Sportów Wodnych i Rekreacji 
w Borzygniewie” 
 
Przewodniczący poinformował, że została wyłożona autopoprawka Zarządu Powiatu z dnia 
24.09.12 r. do tego projektu, a następnie poprosił p. Urszulę Przybyłek –dyrektora Wydziału 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie projektu uchwały wraz z autopoprawką w imieniu 
Zarządu Powiatu.  
Na wstępie Dyrektor Przybyłek poinformowała, że przedstawiona autopoprawka Zarządu 
powstała na wniosek Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 
18.09.12 r. Istotą wniosku była zmiana nazwy z „Powiatowy Ośrodek Sportów Wodnych 
i Rekreacji w Borzygniewie” na „Ośrodek Sportu i Rekreacji Powiatu Wrocławskiego 
w Borzygniewie”. Tego dotyczy autopoprawka. 
Przedłożony projekt uchwały stanowi rezultat idei powstałej wiele lat wcześniej, której istotą 
było zagospodarowanie przestrzeni nad Zalewem Mietkowskim, aby poprawić atrakcyjność 
turystyczną i rekreacyjną tego miejsca. Wiele środowisk było tym zainteresowanych, dlatego 
też w 2006 r. podjęto pierwsze działania. Sporządzono porozumienie z Gm. Mietków 
w zakresie wykorzystania potencjału Zalewu, przygotowano i opracowano koncepcję 
zabudowy. W 2008 r. przygotowano i złożono wniosek o dofinansowanie projektu pn. 
„Budowa Ośrodka Sportów Wodnych w Borzygniewie”  (I etap) w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego dla Województwa Dolnośląskiego na lata 2007–2013. Otrzymano 
dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego.  
Wraz z zakończeniem projektu w 2011 r. przewidywano, że zgodnie ze studium 
wykonalności, infrastrukturą powstałą w wyniku tego projektu zarządzać będzie podmiot 
zewnętrzny. Powiat podjął działania w kierunku wyłonienia operatora zewnętrznego, licząc 
na to, że będzie on zarządzać w sposób pozwalający na zrównoważenie kosztów utrzymania 
z dochodami. Dwa kolejne przetargi (ostatni – w czerwcu 2012 r.) nie przyniosły 
oczekiwanego rezultatu. W tej sytuacji Zarząd przyjął doraźne rozwiązania w tym sezonie, 
które pozwoliły na realizację oferty usług zgodnie z zapisami studium wykonalności i przede 
wszystkim pozwoliły na wykazanie w sprawozdaniu wskaźników. Pięcioletni okres utrzymania 
projektu obliguje Powiat Wrocławski do wywiązania się z założonych wskaźników opisanych 
we wniosku. Dla realizacji wymogów wynikających z umowy o dofinansowanie „Budowy 
Ośrodka Sportów Wodnych w Borzygniewie (I etap)” proponuje się przyjęcie uchwały 
o utworzeniu z dniem 1 stycznia 2013 r. jednostki budżetowej pn. „Ośrodek Sportów 
Wodnych i Rekreacji Powiatu Wrocławskiego w Borzygniewie”. Funkcjonowanie Ośrodka 
w formie jednostki budżetowej pozwoli na właściwe zarządzanie infrastrukturą, na 
elastyczne, efektywne działania. Zakłada się przy tym, że zabezpieczy realizację wskaźników 
wynikających z projektu i tym samym zapewni zachowanie otrzymanego przez PW 
dofinansowania.  
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Do wyłącznej właściwości rady powiatu należy podejmowanie uchwał w sprawach 
majątkowych powiatu dotyczących tworzenia, przekształcania i likwidacji jednostek 
organizacyjnych oraz wyposażania ich w majątek. Tworzenie warunków do rozwoju sportu, 
zgodnie z ustawą o sporcie, jest to zadanie własne j.s.t. Powiat wykonuje określone zadania 
własne o charakterze ponadgminnym w zakresie kultury fizycznej, turystyki oraz sportu. 
Infrastruktura powstała w wyniku projektu stanowi znakomitą bazę dla realizacji tych zadań. 
Służy popularyzacji aktywnej turystyki wodnej na terenie Zalewu Mietkowskiego oraz 
dostarcza możliwości organizowania powiatowych imprez sportowych, rekreacyjnych 
i kulturalnych i innych. Ma to szczególne znaczenie dla kreowania miejsca zamieszkania 
w PW jako miejsca polepszającego jakość życia.  
Przyjęcie uchwały o utworzeniu jednostki, nadanie jej statutu oraz określenie mienia 
podlegającego przekazaniu umożliwi podjęcie następnych działań organizacyjnych i prawnych 
koniecznych dla zapewnienia pełnej zdolności do jej właściwego działania. Celem utworzenia 
jednostki jest zapewnienie sprawności zarządzania majątkiem powstałym w ramach 
inwestycji i utrzymaniem go w odpowiednim stanie technicznym, w szczególności - 
wywiązanie się z zapisów umowy o dofinansowanie i zagwarantowanie utrzymania 
otrzymanego dofinansowania.  
W świetle powyższego proponuje się przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednostki 
organizacyjnej Powiatu Wrocławskiego pod nazwą „Ośrodek Sportów Wodnych i Rekreacji 
Powiatu Wrocławskiego w Borzygniewie”. 
  
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu K. Dworak przedstawił pozytywną opinię 
Komisji o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej 
Powiatu Wrocławskiego pod nazwą „Ośrodek Sportów Wodnych i Rekreacji Powiatu 
Wrocławskiego w Borzygniewie”. 
 
Następnie głos zabrał Radny I. Słoma. 
Jako mieszkańca Gm. Mietków i radego z tego okręgu cieszy go, że coś się będzie działo 
w obiektach nad Zalewem Mietkowskim. Co prawda miał być operator zewnętrzny, ale Radny 
przyjmuje wyjaśnienia Zarządu, że nie wyłoniono go z przyczyn obiektywnych i Ośrodek musi 
funkcjonować w formie jednostki budżetowej. 
Prosi o odpowiedź na pytanie – skąd autopoprawka i zmiana nazwy? Radny I. Słoma wyraził 
zastrzeżenia do obu nazw, uważa, że są za długie. Skrót nasuwa różne skojarzenia. Czy musi 
być w nazwie zawarta „rekreacja”? 
Radny zwrócił ponadto uwagę, że w § 4 ust. 2 statutu Ośrodka, po wprowadzeniu 
autopoprawki i zmianie nazwy, pozostawiono ją w niezmienionym brzmieniu. 
 
Radna B. Kosterska zgłosiła wniosek o wprowadzenie zmiany w ROZDZIALE III - Organizacja 
i zarządzanie w § 8 statutu – aby ustanowić ust. 1 w brzmieniu: OSWiRPW kieruje  
i reprezentuje  na  zewnątrz  Dyrektor wybrany w drodze konkursu, którego zatrudnia 
i zwalnia Zarząd Powiatu Wrocławskiego oraz dodać ust. 2 w brzmieniu: Zarząd  Powiatu  
Wrocławskiego zatrudnia  Dyrektora  na  okres  nie  dłuższy  niż 5  lat, z  możliwością 
przedłużenia.  
Radna B. Kosterska wyraziła zdanie, że taka poprawka umożliwi sprawniejsze zarządzanie 
i będzie mobilizacją dla osoby kierującej, która będzie musiała przedstawić swoją wizję na 5 
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lat. Po to też, aby dać możliwość Zarządowi rozwiązania stosunku pracy, w razie, gdyby 
wybrany kandydat nie sprawdził się. Konkurs to wymóg obecnych czasów. 
 
W związku ze zgłoszonym wnioskiem, Przewodniczący Rady poprosił o opinię Radców 
prawnych odnośnie możliwości dokonania zmian w statucie OSWiRPW. 
 
Radca Lech Kubacki odpowiedział, że zmiana w § 8 ust. 1 jest możliwa, choć konieczność 
przeprowadzenia konkursu wynika wprost z ustawy o pracownikach samorządowych. 
Odnośnie zaś ust. 2, jeśli taka będzie wola Radnych, może być wpisany okres 5 lat lub inny. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie wniosku radnej B. Kosterskiej o zmianę § 8 
statutu OSWiRPW i wprowadzenie treści: 

1. OSWiRPW kieruje  i  reprezentuje  na  zewnątrz  Dyrektor wybrany w drodze 
konkursu, którego zatrudnia i zwalnia Zarząd Powiatu Wrocławskiego.   
2. Zarząd  Powiatu  Wrocławskiego zatrudnia  Dyrektora  na  okres  nie  dłuższy  niż 5  
lat, z  możliwością przedłużenia.  
 
W głosowaniu wzięło udział 19 Radnych. 

  Wniosek został przyjęty większością 16 głosów „za”, przy 3 wstrzymujących się. 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę  po uwzględnieniu autopoprawki 
oraz przyjętego wniosku. 
Uchwała w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej Powiatu Wrocławskiego pod nazwą 
Ośrodek Sportów Wodnych i Rekreacji Powiatu Wrocławskiego w Borzygniewie została 
podjęta jednogłośnie (19 głosów „za”). 
 
Punkt 16. Uchwała w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych Powiatowi 
Wrocławskiemu na 2012 rok 
 
Uchwałę w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych Powiatowi Wrocławskiemu na 2012 rok 
przedstawiła p. M. Kuźnicka.  
W tym roku Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczył kwotę 
1 571 452 zł na zadania wynikające z ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej 
dla Powiatu Wrocławskiego. W przedłożonej uchwale proponuje się przesunięcie kwot miedzy 
zadaniami w celu efektywnego wykorzystania przyznanych środków finansowanych, i tak 
proponuje się kwotę 7018 zł z zadania: dofinansowanie sportu, kultury i rekreacji 
turystycznych osób niepełnosprawnych oraz 102 982 zł z zadania dotyczącego 
dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt ortopedyczny, środki pomocnicze oraz przedmioty 
ortopedyczne, przeznaczyć na zadanie dotyczące dofinansowania likwidowania barier 
architektonicznych, technicznych i w komunikowaniu się. To przesunięcie pozwoli 
na dofinansowanie 3 wniosków osób niepełnosprawnych w zakresie likwidacji barier 
w ich miejscu zamieszkania. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – p. L. Reps przedstawiła opinię 
Komisji odnośnie przedstawionej uchwały, która jest pozytywna.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawioną uchwałę. 
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Uchwała w sprawie określenia zadań i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych Powiatowi Wrocławskiemu na 2012 rok została 
przyjęta jednogłośnie.  
 
Punkt 17. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Powiatu 
Wrocławskiego z  organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2013 
 
Uzasadnienie do uchwały przedstawiła p. Urszula Przybyłek – dyrektor Wydziału Edukacji, 
Kultury i Sportu. 
Program współpracy z organizacjami pozarządowymi jest podstawowym dokumentem 
na poziomie lokalnym regulującym współpracę z organizacjami pozarządowymi. 
Zgodnie z art. 5a ust.1 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie organ 
stanowiący jednostki samorządu terytorialnego w drodze uchwały uchwala roczny program 
współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w terminie do dnia 30 listopada roku poprzedzającego okres jego 
obowiązywania.  
Ustawa wprowadza zawartość programu współpracy, definiuje niezbędne jego elementy, 
określony zakres programu ma charakter katalogu otwartego. Przedstawiony Radzie określa 
cele, zasady i formy współpracy, jednocześnie wskazuje zakres przedmiotowy współpracy, 
priorytetowe zadania publiczne oraz wysokość środków przeznaczonych na realizację 
programu.  
Przepisy stawiają wymóg przeprowadzenia konsultacji w sprawie projektu z organizacjami 
pozarządowymi. Podstawę przeprowadzenia konsultacji stanowi odrębna uchwała Rady 
powiatu Wrocławskiego w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania 
projektów aktów prawa miejscowego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami. 
Zgodnie z § 5 ust. 1 tej uchwały Zarząd zamieszcza ogłoszenie na stronie internetowej 
oraz na tablicy ogłoszeń w Starostwie co najmniej 7 dni przed datą rozpoczęcia konsultacji.  
Ogłoszenie zamieszczono 10 sierpnia br., Konsultacje przeprowadzono w terminie 
od 20.08.2012 r. do 31.08.2012 r. Uwagi do projektu Programu można było zgłaszać 
w formie wypełnionej i podpisanej ankiety. Informacja została bardzo dobrze 
rozpowszechniona, zamieszczono ją na stronie internetowej startowej Powiatu 
Wrocławskiego, w prasie lokalnej oraz poprzez dostępną bazę kontaktów (ok. 100) 
bezpośrednio do organizacji pozarządowych drogą mailową. W terminie konsultacji nie 
wpłynęły żadne uwagi dotyczące projektu Procedurę zakończono opublikowaniem na stronie 
internetowej sprawozdania z przebiegu konsultacji, co wyczerpuje niezbędne kroki prawne 
do podjęcia niniejszej uchwały.  
Program ma na celu lepsze wykonywanie zadań Powiatu Wrocławskiego poprzez możliwie 
pełne wykorzystanie potencjału organizacji pozarządowych, zwiększenie skuteczności 
i efektywności działań związanych z realizacją zadań publicznych. Fakt, że PW upatruje 
lepsze wykonywanie tych zadań we współpracy z organizacjami pozarządowymi znajduje 
swoje uzasadnienie w wieloletniej współpracy, która miała miejsce jeszcze zanim weszła 
w życie ustawa  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.  
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że w dniu 10 września br. wystąpił do Przewodniczących 
komisji stałych o zaopiniowanie w zakresie kompetencji komisji projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia Programu Współpracy Powiatu Wrocławskiego z  organizacjami pozarządowymi 
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i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2013. Komisje 
poddały projekt analizie w zakresie swoich kompetencji i zaopiniowały go pozytywne.   
 
Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia  p. M. Konopka poinformował, że 
Komisja zaopiniowała pozytywnie Program, niemniej, przychylając się do wniosku Radnego 
I. Słomy, zgłasza sugestię, aby skrócić tytuł uchwały wykreślając wyraz „uchwalenia” i nadać 
jej brzmienie „Uchwała w sprawie Programu Współpracy Powiatu Wrocławskiego 
z  organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2013”. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek. 
Został on przyjęty większością 15 głosów „za” przy 4 wstrzymujących się. 
 
Następnie przystąpiono do przegłosowania uchwały, z uwzględnieniem przyjętego wniosku. 
Uchwała w sprawie Programu Współpracy Powiatu Wrocławskiego z  organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 
2013 została podjęta jednogłośnie (19 głosów „za”). 
 
Przewodniczący zapowiedział, że kolejne 3 projekty uchwał, ze względu na ścisłe powiązanie, 
zostaną omówione łącznie. 
 
Punkt 18. Uchwała w sprawie utworzenia Związku Powiatów Województwa 
Dolnośląskiego, 
Punkt 19. Uchwała w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów Województwa 
Dolnośląskiego, 
Punkt 20. Uchwala w sprawie zasad reprezentacji Powiatu Wrocławskiego 
w Związku Powiatów Województwa Dolnośląskiego 
 
Przewodniczący poprosił o przedstawienie projektów uchwał wraz z autopoprawkami, 
w imieniu Zarządu Powiatu, p. Marka Stykałę – dyrektora PZK we Wrocławiu, informując 
jednocześnie, że autopoprawki zostały wyłożone na stolikach przed Radnymi. 
Dyrektor M. Stykała poinformował, że zgodnie ze statutem, Związek Powiatów Województwa 
Dolnośląskiego stawia sobie za cel wykonywanie wspólnych zadań z zakresu geodezji 
i kartografii: 

1. tworzenie numerycznej mapy ewidencji gruntów i budynków oraz pozyskiwanie 
            danych ewidencji budynków i lokali,  

2. przekształcenie analogowej mapy zasadniczej do numerycznej obiektowej mapy  
            zasadniczej, 

3. założenie  geodezyjnej ewidencji sieci uzbrojenia terenu (GESUT), 
4. informatyzacja zbiorów państwowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego. 

Związek Dolnośląski byłby trzecim takim związkiem w skali kraju, po woj. zachodnio-
pomorskim i woj. kujawsko-pomorskim. Oba te Związki mają zaawansowane prace nad 
porozumieniem z Głównym Geodetą Kraju w sprawie współdziałania przy realizacji zadań 
Związku, w tym przygotowanie wspólnych projektów ze wsparciem finansowym Głównego 
Urzędu Geodezji i Kartografii. Duży zakres prac, które są celem Związku wymaga różnych 
źródeł finansowania. Skorzystanie w przyszłości z funduszy unijnych wymaga podjęcia 
działań już teraz na etapie opracowania Regionalnych Programów Operacyjnych 
i zorganizowane samorządy powinny przygotować się do działań już obecnie. 
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Autopoprawka dotyczy drobnych zmian zaproponowanych przez Powiat Głogowski, który jest 
inicjatorem tworzenia Związku, celem ujednolicenia treści uchwał podejmowanych przez 
wszystkie zainteresowane powiaty.   
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia poinformował, że podczas posiedzenia w dniu 
wczorajszym Komisja zapoznała się z projektami uchwał, odbyła burzliwą dyskusję, w wyniku 
której uznano, że przedstawione informacje dot. Związku nie są wystarczające – nie wiemy, 
ile powiatów przystąpi do niego, czy Powiat Wrocławski nie będzie „czarnym koniem”, który 
będzie ciągnął pozostałe powiaty za sobą. Komisja BiM zdecydowała wobec tego, że poczeka 
na rozwój sytuacji, na informację, jak ten Związek będzie miał zamiar funkcjonować i wtedy 
dopiero będzie można podjąć decyzję o ewentualnym przystąpieniu. Dlatego też Komisja 
wstrzymała się od zaopiniowania tego projektu. 
 
Głos w sprawie zabrał Starosta A. Szawan. 
Powiedział, że jesteśmy ostatnim powiatem, który nie podjął uchwały. Większość już to 
zrobiła. Podczas Konwentu Związku Powiatów w Miliczu odbyły się rozmowy ze Starostami 
i wszyscy zadeklarowali, że podjęli już decyzje o przystąpieniu. Cały pomysł procedowania 
nad tą uchwałą jest po to, jak już powiedział Pan Dyrektor, by przygotować się do nowego 
okresu programowania, ale też po to, by starać się o większe środki, granty. 
 
Następnie głos zabrała Radna B. Kosterska, która przyjmując wyjaśnienia o korzyściach 
wynikających z możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych, chciałaby zadać pytanie 
odnośnie celów i zadań. Na jakim etapie zaawansowania prac jest Powiat Wrocławski, a na 
jakim inne powiaty? Czy będziemy „ciągnąć ten wóz”, czy wspólnie z innymi powiatami 
współpracować? Ponadto – który wydział będzie odpowiadać za zadania wymienione jako 
cele Związku – czy Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami, czy Zakład Katastralny?  
Kolejne pytanie  -  czy zapis § 34 (rozdz. Zasady przyjmowania i występowania członków 
do Związku) nie pozostaje w sprzeczności z § 39, z którego wynika, że przyjęcie nowego 
członka wymaga zmiany statutu, a to wymusza uchwalenie przez poszczególne powiaty. 
Na ile więc skuteczne będzie przyjęcie nowego członka na podstawie § 34? Radna 
B. Kosterska poprosiła radcę prawnego o ustosunkowanie się do tego problemu. 
Na zakończenie swego wystąpienia p. Radna zapytała, jakie są koszty? 
 
Radca L. Kubacki poprosił o 5 min. na konsultację i sprawdzenie zgłoszonej kwestii. 
 
O głos poprosił Radny A. Wąsik. Wniósł o odłożenie podjęcia tych uchwał do czasu aż nadzór 
prawny wypowie się co do już podjętych uchwał. Podkreślił, że to, że wszystkie powiaty już 
podjęły, to nie jest argument. Szczególnie niebezpieczny jest, zdaniem Radnego, zapis 
w uzasadnieniu: „Prawa i obowiązki powiatów tworzących Związek Powiatów, związane 
z wykonywaniem zadań przekazanych Związkowi, przechodzę na Związek z dniem ogłoszenia 
statutu Związku.”  Chyba nie tak przekazuje się kompetencje, zwłaszcza zadania powierzone 
ustawowo – przez uzasadnienie. Wątpliwości zgłoszone na posiedzeniu Komisji Budżetu 
i Mienia związane z prawami majątkowymi, dotyczącymi wszystkich spraw pozyskiwanych 
przez Związek – czyją to będzie własnością? Radny Wąsik podkreślił, że to nie jest takie 
proste, ponieważ mamy kompetencję terytorialną, nie można scedować ich na inne, jeśli nie 
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ma tego zapisanego w ustawie. W ustawie jest zapisane, że możemy przekazywać 
kompetencje wyłącznie gminie z terenu powiatu. Radny proponuje „nie wchodzić w ten 
obszar”. Dlatego wnosi o odłożenie tych uchwał na następną Sesję.  
 
Przewodniczący poprosił o doprecyzowanie – czy Radny wnosi o zdjęcie trzech punktów 
z porządku? 
Radny A. Wasik odpowiedział twierdząco. 
 
W związku ze zgłoszonymi wątpliwościami, Starosta A. Szawan w imieniu Zarządu, wniósł 
o zniesienie omawianych trzech punktów i przełożenie ich na następną Sesję, aby wyjaśnić 
kwestie prawne.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o zmianę porządku obrad – zdjęcie 
z porządku punktów 18, 19 i 20. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  
 
Wobec powyższego, Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu: 
 
Punkt 21. Interpelacje i zapytania Radnych 
 
Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym, w dniu 29 sierpnia br. 
wpłynęła interpelacja p. Radnej B. Kosterskiej dot. podjęcia przez Zarząd Powiatu działań 
mających na celu ochronę bezpieczeństwa mieszkańców Powiatu Wrocławskiego 
oraz zabezpieczenie interesów Powiatu podczas trwania budowy drogi wojewódzkiej Bielany - 
Łany - Długołęka.  
Zarząd udzielił odpowiedzi, która została przekazana Pani Radnej za pośrednictwem Biura 
Rady Powiatu w dniu 13.09.12 r. 
 
Nie zgłoszono interpelacji ani zapytań w tym punkcie. 
 
Punkt 22. Wnioski i oświadczenia 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że podczas Sesji w dniu 28 czerwca br. p. Radny 
W. Szczykutowicz zgłosił wniosek do Zarządu o przedstawienie informacji dotyczącej zadań 
współfinansowanych przez gminy Siechnice i Żórawina w latach 2006-2012. Odpowiedź 
została przesłana panu Radnemu w dniu 3.07.12 r.  
Ponadto poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły 2 wnioski Pani Radnej 
B. Kosterskiej: 
W dn. 29.06.12 r.: do Przewodniczącego Rady - o przekazanie protokołu z posiedzenia 
Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji z dn. 28.05 12 r. 
W dn. 29.08.12 r. – do Zarządu Powiatu – ponowienie wniosku z dn. 7.12.11 r. o wykonanie 
szykany na ul. Kolejowej w Żernikach Wrocławskich. Zarząd przekazał odpowiedź w dniu 
6.09.12 r. 
 
Następnie Radny I. Słoma zgłosił wniosek w imieniu Komisji Rewizyjnej, która debatując 
nad sposobem prowadzenia kontroli zauważyła, że przydałaby się większa elastyczność 
w tworzeniu zespołów kontrolnych. W § 25 Statutu Powiatu Wrocławskiego jest zapis, 
mówiący, że przewodniczący komisji rewizyjnej wyznacza zespół kontrolny składający się z 3 
do 5 członków komisji. Zdaniem Komisji Rewizyjnej, kontrole byłyby bardziej sprawne, gdyby 
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były prowadzone w zespołach dwuosobowych, dlatego też, Przewodniczący Komisji I. Słoma 
wnioskuje do Zarządu Powiatu o przygotowanie projektu uchwały zmieniającej § 25 Statutu 
Powiatu Wrocławskiego, aby w miejsce słów „ składający się z 3 do 5 członków”, było „z 2 
do 5 członków”. 
 
Następnie Wiceprzewodniczący R. Jaroń poprosił, w związku z wprowadzeniem zmiany 
w statucie „Ośrodka Sportów Wodnych i Rekreacji Powiatu Wrocławskiego w Borzygniewie”, 
o sprawdzenie, czy nie ma sprzeczności z prawem wprowadzenie kadencyjności w stosunku 
do pracownika zatrudnionego w drodze konkursu na umowę na czas określony na okres 
5 lat. 
 
W dalszej kolejności Radna B. Kosterska złożyła oświadczenie. Jako mieszkanka PW nie 
będzie korzystała z bezpłatnej karty parkingowej, gdyż, jak podkreśliła, uważa, że jest to 
„fanaberia”. 
 
Następnie Radny H. Kuryś  zabrał głos w sprawie drogi powiatowej – ul. Głównej w Smolcu. 
Jak powiedział, od powstania powiatów ta droga nie była w żaden sposób „realizowana”, 
naprawiana. W poprzedniej kadencji była ujęta w projekcie „zaprojektuj i wybuduj”, jednak 
nie udało się tego zrobić. W tej kadencji jest ujęta w harmonogramie, najpierw jako 
„zaprojektuj i wybuduj”, teraz na zasadzie projektu. Realizacja miała rozpocząć się latem, ale 
nastąpiło przesunięcie na wrzesień. Radny H. Kuryś zasłyszał informację, że nastąpi 
to w październiku, dlatego prosi o odpowiedź, jeśli to możliwe dziś na Sesji lub ewentualnie 
na piśmie, jaki jest termin ogłoszenia przetargu na projekt tej drogi. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że pytanie to należało zadać w poprzednim punkcie, 
niemniej jeśli Pan Starosta wyraża chęć odpowiedzi, poprosi go o głos. 
 
Starosta odpowiedział, że w systemie „Zaprojektuj i wybuduj” nie mogliśmy przeprowadzić 
tej procedury. Zarząd zdecydował się na projektowanie. Jesteśmy po rozmowach 
z Burmistrzem Kątów Wrocławskich, który zadeklarował partycypację w kosztach (min. 
chodnik, oświetlenie). Dlatego czytelniejsze będzie dla nas, jeśli zrealizujemy projekt 
w późniejszym terminie w podziale na etapy. 
 
Więcej głosów w tym punkcie nie było. 
 
Punkt 23. Zamknięcie XIV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  
 
Porządek obrad został wyczerpany. O godz. 15.25 Przewodniczący M. Trębacz zamknął XIV 
Sesję Rady Powiatu Wrocławskiego. 

Obradom przewodniczył: 
Przewodniczący  

Rady Powiatu Wrocławskiego 
Michał Trębacz 

 
Sporządziły:  
Monika Kłodnicka  
Aneta Glaz 
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Załączniki: 

1. Listy obecności, 
2. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o przeprowadzonej analizie oświadczeń 

majątkowych Radnych Powiatu Wrocławskiego, 
3. Informacja Starosty Powiatu Wrocławskiego o przeprowadzonej analizie oświadczeń 

majątkowych zobowiązanych pracowników i kierowników jednostek organizacyjnych. 
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